
Protokół Nr VIII/07
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 25 kwietnia 2007 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 17.00

Obecnych na Sesji – w momencie rozpoczęcia 19 radnych /lista obecności stanowi  zał. Nr 1 do 
niniejszego protokołu/.
Nieobecni – podczas całej Sesji RM nieobecny był radny W. Słowiński.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska – Adwokat Andrzej Łebek

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Krzyszkowska, która 
powitała  Starostę  Powiatu  Kamiennogórskiego  Pana  Leszka  Jaśnikowskiego,  Przewodniczącego 
Rady Powiatu Pana Dariusza Kurowskiego oraz wszystkich zebranych.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 19 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad.

Przewodnicząca  RM przedstawiła  proponowany  porządek  obrad  wraz  z  autopoprawką,
tj. z dodanymi punktami: 
– Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Edmunda  Grucy  na  działalność  

Burmistrza Miasta Kamienna Góra,
– Podjęcie  uchwały  w sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego Rady Miejskiej  w Kamiennej  

Górze do dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Burmistrza Miasta  
Kamienna Góra,

– Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  wynagradzania  niektórych  pracowników 
samorządowych  zatrudnionych  w  jednostkach  organizacyjnych  Gminy  Miejskiej  Kamienna 
Góra.

1. Otwarcie Sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Zatwierdzenie protokołu z VII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia 28 marca 2007 r.
4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu   Miasta  Kamienna  Góra  za  rok  2006 i  ocena 

wykonania budżetu.
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/34/07 Rady Miejskiej  w Kamiennej  Górze

z dnia 28 lutego 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kamienna Góra na 2007 rok.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zarządzenia  na  terenie  miasta  Kamiennej  Góry  poboru  opłaty 

skarbowej w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za 
inkaso.

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu określającego zasady ustalania wysokości 



środków  finansowych  przeznaczanych  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli  zatrudnionych
w przedszkolach,  szkołach oraz  zespołach szkół  prowadzonych przez Gminę  Miejską Kamienna 
Góra korzystających z opieki zdrowotnej, rodzaje świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy 
oraz warunki i sposób ich przyznawania.

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  Pana Kazimierza Łatki  na działanie Burmistrza 
Miasta Kamiennej Góry.

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Edmunda Grucy na działalność Burmistrza 
Miasta Kamienna Góra.

14. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kamiennej Górze 
do dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Burmistrza Miasta Kamienna 
Góra.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  wynagradzania  niektórych  pracowników 
samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

16. Informacja  Prezesa  Zarządu  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.
w Kamiennej Górze w zakresie bieżącej sytuacji ekonomiczno – finansowej spółki.

17. Sprawozdanie Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamiennej Górze w zakresie 
realizacji wydatków budżetowych za rok 2006.

18. Spawy różne.
19. Zamknięcie Sesji.

BM poprosił o zdjęcie z porządku obrad pkt 16 wyjaśniając to tym, iż Prezes MPWiK wyjechał
w delegację służbową wraz z Z-cą BM oraz pracownikami Wydziału Inwestycji do Warszawy na 
spotkanie  w  Narodowym  Funduszu  Ochrony  Środowiska  w  sprawie  funduszu  spójności. 
Zaproponował, aby punkt umieścić w porządku obrad kolejnej Sesji RM.

Radny Z. Nagórny zaproponował, aby przesunąć pkt 17 na wcześniejszą pozycję, aby Kierownik 
MOPS nie czekała do końca Sesji.

Przewodnicząca RM  zapytała  Kierownik MOPS, czy zgadza się z tą propozycję.  Ustalono, że 
punkt nie zostanie przesunięty.

Przewodnicząca RM poddała w/w porządek obrad, bez pkt 16, pod głosowanie, w wyniku którego 
Rada Miejska przyjęła go jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za”.

Ad. 3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

Przewodnicząca RM poinformowała, iż protokół Nr VII/07 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej 
Górze z dnia 28 marca 2007 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Ponadto dodała, 
iż  nie  zostały do  niego wniesione  uwagi  ani  zastrzeżenia,  w związku  z  czym przystąpiono  do 
głosowania nad przyjęciem w/w protokołu.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” zatwierdziła protokół Nr VII/07
z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia 28 marca 2007 r.

Ad. 4 Wnioski i zapytania.

Radny Józef Gorczyca:

1. Pytanie o termin remontu chodników przy ul. P. Ściegiennego?
2. Pytanie o termin remontu ulic w mieście? Obecny stan jest bardzo niezadowalający.



Radna Zofia Kolat:

1. Pytanie,  na  jakie  zadania  inwestycyjne  zatwierdzone  w  uchwale  budżetowej  zostały 
wszczęte procedury? Pytanie podyktowane jest obawą powtórki błędów z ubiegłego roku, 
gdzie zbyt późno wszczęto działania i wówczas zadania nie zostały zrealizowane.

2. Pytanie,  czy  w  bieżącym  roku  zostaną  uzupełnione  chodniki  przy  ul.  Aleja  Wojska 
Polskiego? Radna zaznaczyła,  iż  zdaje  sobie  sprawę,  że jest  to droga powiatu,  jednakże 
chodniki  na  najgorszym  odcinku,  tj.  na  wysokości  Banku  Zachodniego  oraz  pomnika 
stanowią duże zagrożenie dla mieszkańców.

3. Propozycja  i  prośba,  aby w przypadku możliwości  finansowych,  przy okazji  nasadzania 
kwiatów w parkach i na skwerach, dokonać również nasadzeń na kamiennogórskim Rynku. 
Radna zaproponowała, aby zakupić gazony, które rokrocznie uzupełniane byłyby kwiatami.

Radny Henryk Różański:

1. Zaapelował,  aby  władze  miejskie  i  powiatowe  nie  zmarnowały  najbliższego  czasu
w  kontekście  przyznanych  Polsce  Mistrzostw  Europy,  a  dokładnie,  aby  wykorzystać 
wszelkie możliwe środki na remont drogi S3. Współpracę można podjąć z władzami miast 
leżących  na  głównym  odcinku,  tj.  Lubawka  –  Legnica  i  wlot  na  drogę  A4.
Tą drogą mogą bowiem turyści z krajów Europy Południowej najłatwiej i najszybciej dostać 
się do miast, w których rozgrywane będą mistrzostwa.

Wiceprzewodniczący RM Andrzej Jasiński:

1. Prośba do BM, aby na kolejnej Sesji udzielił odpowiedzi, czy docierające do mieszkańców 
informacje o likwidacji powiatu są faktem, czy jedynie pogłoskami.

Radna Bogusława Krawiec:

1. Prośba  o  zajęcie  się  sprawą,  stanowiącego  bardzo  duże  zagrożenie  dla  mieszkańców, 
budynku przy ul. Bohaterów Getta 1, będącego własnością spedycji  kolejowej. Wniosek, 
aby skierować pismo do PKP, a w przypadku braku reakcji z ich strony zawiadomić Nadzór 
Prawny.

Radny Ryszard Ostrowski:

1. Ponowił wniosek Komisji Regulaminowej, kierowany do Przewodniczącej RM w sprawie 
zorganizowania  spotkania  z  instytucjami  i  osobami  je  reprezentującymi  n/t  polityki 
stosowania kar na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

2. Zwrócił uwagę na łamanie prawa przez pracowników spółki SANIKOM. Jako reprezentant 
działkowców zauważył, iż ustawa o rodzinnych ogrodach działkowych mówi o utrzymaniu 
porządku wokół ogrodów. Podpisana została umowa ze spółką SANIKOM dot. usuwania 
nieczystości,  jednakże samorządy muszą dbać również o utrzymanie czystości na terenie 
przyległym  do ogrodu,  a  tego  nie  czynią.  Skutkiem jest  ponoszenie  dodatkowych  opłat 
przez działkowców.
Zwrócił również uwagę, iż przy ustalaniu stawek cen za wodę i ścieki został popełniony 
błąd, gdyż pominięto tam grupę ogródków przydomowych.

3. Pytanie,  dlaczego  osoba  która  otrzymała  koncesję  na  prowadzenia  ogródka  piwnego  w 
Rynku, zajęła również przyległe do niego ławki?

4. Zauważył, iż miasto przystąpiło do zmiany inżynierii ruchu i w związku z tym można by 
było  utworzyć  płatne  parkingi  w  mieście.  Dzięki  temu  m.in.  można  utworzyć  kilka 
dodatkowych miejsc pracy.



Radny Bogdan Wągrowski:

1. Pytanie,  czy jest wyznaczony pracownik do odbioru remontowanych dróg od firm, które 
dokonują napraw?

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Ponowił  wniosek z  poprzedniej  Sesji  dotyczący remontu  chodników przy budynku  przy
ul. Bohaterów Getta 5.

2. Prośba o rozważenie możliwości dokonywania opłat za wodę na terenie miasta. Obecnie są 
dużą uciążliwością, zwłaszcza dla osób starszych wpłaty do kasy znajdującej się w siedzibie 
MPWiK.

Głos zabrał Starosta Powiatu Kamiennogórskiego, który odpowiedział na pytania dotyczące jego 
jednostki, tj.:

Radnej Z. Kolat:

Ad. 2. Powiat przystąpił już do remontu dróg i chodników, w tym przy ul. Aleja Wojska Polskiego. 
Obecnie  trwają  uzgodnienia  z  MPWiK,  aby  jak  najszybciej  one  się  odbywały,  gdyż  warunku 
sprzyjają pracom.

Radnemu H. Różańskiemu:

Ad.  1. W  dniu  25.04.2007  r.  spotkał  się  we  Wrocławiu  z  Wicewojewodą  oraz  starostami  i 
poinformował,  iż  na  konwencie  starostów  w  maju  będzie  poruszona  sprawa  planowanych 
Mistrzostwa  Europy i  przede  wszystkim  drogi  S3.  Droga  ta  jest  inwestycją  rządową i  władze 
województwa  twierdzą,  że  w  związku  z  mistrzostwami  droga  ta  będzie  wykonana.  O 
szczegółowych uzgodnieniach poinformuje na kolejnej Sesji RM.

Wiceprzewodniczącemu RM  A. Jasińskiemu:

Ad.  1. W  Warszawie  odbyło  się  zgromadzenie  powiatów  polskich,  na  którym  pytano 
przedstawicieli  rządu  o  ewentualną  likwidację  poszczególnych  powiatów.  Otrzymano  wówczas 
odpowiedź,  że  takich  pomysłów  nie  było  i  podczas  obecnej  kadencji  na  pewno  do  żadnych 
likwidacji nie dojdzie.

Ad. 5. Informacja Burmistrza o pracy między Sesjami

BM przedstawił  informację  o  pracy  między  Sesjami,  która  stanowi  zał.  Nr  2  do  niniejszego 
protokołu.

Na salę obrad przybył radny A. Mankiewicz.

BM dodał, iż obecnie odbywa się w Marciszowie i Lubawce kontrola RIO, a w naszym mieście 
planowana jest  w drugiej  połowie roku. Swoim zakresem obejmie m.in.  przyznawania środków 
finansowych na działalność klubów sportowych.



BM  udzielił również odpowiedzi na pytania:

Radnemu J. Gorczycy:
Ad.  1. W  dniu  24.04.2007  r.  podpisane  zostało  Zarządzenie  w  sprawie  powołania  Komisji 
przetargowej  do  przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego  w trybie 
przetargu  nieograniczonego  dla  zadania  pn.:  „Remont  nawierzchni  chodników  przy
ul. P. Ściegiennego i ul. J. Lompy w Kamiennej Górze”.

Ad. 2. Przeprowadzony został  I  etap modernizacji  ul.  Towarowej  oraz zakończony przetarg  na
etap II. 2 maja br. zostanie wyłoniony wykonawca na remont ul. Przemysłowej, a 24.04.2007 r. 
podpisane  zostało  Zarządzenie  w sprawie  powołania  komisji  przetargowej  do  przeprowadzenia 
postępowania o udzielnie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego dla zadania 
pn.: „Budowa układu komunikacyjnego Starego Miasta w Kamiennej Górze” wraz ze Specyfikacją 
Istotnych Warunków Zamówienia.

Radnej Z. Kolat:

Ad. 1. odpowiedzi j/w. W dniu 24.04.2007 r. zostało również podpisane Zarządzenie w sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  do  przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie  zamówienia 
publicznego  w  trybie  przetargu  nieograniczonego  dla  zadania  pn.:  „Przebudowa  kanalizacji 
deszczowej w rejonie ul. Papieża Jana Pawła II w Kamiennej Górze”

Ad. 3. Uważa prośbę za zasadną i przyjmuje do wiadomości.

Radnej B. Krawiec:

Ad. 1. Uważa prośbę za zasadną i przyjmuje temat do realizacji.

Radnemu R. Ostrowskiemu:

Ad. 2. Wie, że zawarta została umowa na pobieranie opłat i temat będzie wyjaśniał z Prezesem 
spółki SANIKOM.

Ad. 3. Sprawa zostanie wyjaśniona i będzie interwencja.

Ad. 4. Cały czas trwają prace w tym zakresie i mile widziane są wszelkie wnioski i uwagi. W lipcu 
powinny być  już dokonywane pewne zmiany,  jednakże na Komisjach temat  ten będzie  jeszcze 
poruszany.

Radnemu B. Wągrowskiemu:

Ad. 1. Takimi odbiorami, dopiero po ukończeniu remontów w/w dróg, będą się odpowiednie osoby 
zajmowały.

Radnemu Z. Nagórnemu:

Ad. 1. Sprawę wyjaśni, gdyż uważał, że naprawy zostały wykonane.

Ad. 2. Prezes MPWiK otrzymał już taką informację i sprawa zostanie wyjaśniona.



Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy między Sesjami.

Wiceprzewodniczący RM przestawił informację o pracy między Sesjami, która stanowi zał. Nr 3 
do niniejszego protokołu.

Ad. 7.   Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu  Miasta Kamienna Góra za rok 2006   
i ocena wykonania budżetu.

Skarbnik  Miasta  Pani  Iwona Pazgan rozpoczęła,  iż  rok  ubiegły  był  trudnym okresem,  gdyż 
funkcję organu wykonawczego budżetu sprawowały 3 osoby: A. Zieliński, który był BM do połowy 
czerwca 2006 r., A. Mazur, który był oddelegowany przez Premiera RM do pełnienia funkcji BM
od połowy lipca oraz przez obecny BM Pan K. Świątek - przez ostatni miesiąc roku.
Budżet był  również uchwalany przez RM poprzedniej  kadencji,  a zatwierdzany jest przez Radę 
obecną.

W 2006 r. przeprowadzono w UM następujące kontrole:
– kontrola NIK w zakresie gospodarki finansowej i zarządzania miastem w latach 2004 -2006
– kontrola  NIK  w  zakresie  wykonywania  zadań  zleconych,  która  zakończyła  się  wynikiem 

pozytywnym
– kontrola ZUS w zakresie prawidłowości rozliczania i naliczania składek
– kontrola DUW w zakresie wykorzystania środków przyznanych na remont ul. Magazynowej
– kontrola DUW w zakresie rozpatrywania skarg i wniosków
– kontrola Komisji Rewizyjnej RM w zakresie wydatków budżetowych w II półroczu 2006 r.

Następnie przedstawiła Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za rok 2006 
/zał. Nr 4 do niniejszego protokołu/.

Przewodnicząca RM poprosiła  Skarbnik Miasta o przedstawieni uchwały Składu Orzekającego 
RIO w sprawie  opinii  o  przedłożonym przez  BM Kamiennej  Góry sprawozdaniu  z  wykonania 
budżetu miasta Kamienna Góra /zał. Nr 5 do niniejszego protokołu/. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  RM  Pan  H.  Różański  przedstawił  Radzie  Uchwałę 
Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta kamienna 
Góra za 2006 r. wraz z opinią /zał. Nr 6 do niniejszego protokołu/.

Następnie  przedstawił  uchwałę Składu Orzekającego RIO w sprawie opinii  o  wniosku Komisji 
Rewizyjnej RM w Kamiennej Górze w sprawie udzielenia absolutorium BM Kamienna Góra za 
2006 r. /zał. Nr 7 do niniejszego protokołu/.

Przewodnicząca  RM  poinformowała,  iż  otwiera  dyskusję  w  sprawie  przedłożonego 
sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Kamienna Góra za rok 2006. 

Radny R. Ostrowski podziękował Skarbnik Miasta za przygotowane sprawozdanie i potwierdził, 
iż  w związku z  istniejącymi  w mieście  w ubiegłym roku anomaliami,  był  to  trudny budżet  do 
wykonania.

Radny  J.  Gorczyca zauważył,  iż  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  jest  jak  najbardziej  zasadny
i obecnemu BM należy udzielić absolutorium. Wykonywał on bowiem budżet miasta jedynie przez 
okres 1-go miesiąca i w przypadku nie udzielenia absolutorium ponosiłby konsekwencje za 2-ie 
pozostałe osoby, które ten budżet w ciągu roku wykonywały. Dodał, że ten rok będzie tak naprawdę 
dopiero podstawą do oceny obecnego organu wykonawczego.



Skarbnik Miasta powiedziała, iż raz na 4 lata zachodzi właśnie taka sytuacja, gdzie absolutorium 
udziela się innemu burmistrzowi, niż temu który budżet w ciągu roku wykonywał i udziela go inna 
rada, niż tak, która budżet uchwalała.

Radny  H.  Różański przestrzegł  przed  „rozdmuchiwaniem”  dochodów  w  obecnym  już 
uchwalonym  budżecie.  Fakt  wykonania  dochodów  zaplanowanych  w  roku  ubiegłym  zaledwie
w 85% świadczy o tym, że te dochody były nierealne i zawyżone i z tego tytułu można byłoby mieć 
zastrzeżenia do wykonania budżetu. Dodał, iż w roku ubiegłym przeprowadzone 2 kontrole NIK 
oraz kontrola Komisji Rewizyjnej wykazały wiele nieprawidłowości. Nie były one uwzględnione 
przy sporządzaniu wniosku o udzielenie absolutorium, gdyż tak jak powiedział radny J. Gorczyca 
obecny burmistrz tylko przez miesiąc sprawował władzę i brak jest konkretnych zarzutów wobec 
sprawowanej przez niego funkcji.

Skarbnik Miasta  poinformowała,  iż  wykonanie  dochodów i  wydatków jest  znacząco obniżone
w porównaniu do założonego planu. Przyczyną tego są inwestycje, do których nie doszło w roku 
ubiegłym  i  na  które  to  pieniądze  zostały  przeniesione  na  rok  bieżący,  m.in.  remont  oficyny 
Muzeum, części Starego Miasta i ul. Przemysłowej.

Radny Z. Nagórny zapytał o kwotę umorzeń podatkowych za I półrocze 2006 r., gdyż wg niego 
były one w większości bezzasadne.

Skarbnik Miasta poinformowała, iż w sprawozdaniu zawarta jest kwota za cały rok, a dokładną 
kwotę w rozbiciu na półrocza jest w stanie podać dopiero po przerwie, gdy to sprawdzi.

Radny H. Różański zauważył, że wpływ na organizowanie i realizowanie dochodów budżetowych 
mają obniżenia górnych stawek podatkowych

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Kamienna 
Góra.

Przewodnicząca RM odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Kamienna Góra /zał. Nr 8 do niniejszego protokołu/.

W wyniku głosowania, przy 17 głosach „za”, 0 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” Rada Miejska 
podjęła  Uchwałę  Nr  VIII/51/07 w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta 
Kamienna Góra.

BM podziękował Radzie za udzielone absolutorium i zauważył, że wyciągnięte dotychczas wnioski 
pomogą w realizacji  obecnego budżetu.  Wyraził  również  zadowolenie,  że  pomimo istniejących
w mieście zawirowań dochody były większe niż wydatki.

Przewodnicząca RM ogłosiła 5-minutową przerwę.

Po przerwie na salę obrad nie powrócił radny A. Mankiewicz.

Skarbnik  Miasta poinformowała  radnego  Z.  Nagórnego  o  kwotach  umorzeń  podatkowych
wg stanu na dzień 30 czerwca 2006 r., tj.:
– skutki obniżenia górnych stawek podatkowych ogółem – 488.595,76 zł.
– skutki udzielonych ulg w drodze uchwały RM – 85.775,40 zł.
– skutki  wydanych  przez  BM  decyzji  w  zakresie  umorzeń  na  podstawie  ustawy  ordynacja 

podatkowa – 231.141,20 zł.



– skutki wydanych decyzji w zakresie rozłożenia na raty – 3.098,00 zł.

Radny J.  Gorczyca zauważył,  że  górne  stawki  podatkowe obowiązują  odgórnie  i  RM ich  nie 
ustala. Są one jednakowe dla wszystkich, a  Kamienna Góra nie może się porównywać z dużymi 
miastami. 

Skarbnik Miasta poinformowała,  że  górne stawki podatkowe są stosowane właśnie w dużych, 
dobrze rozwiniętych  miastach.  Sprawozdania,  w których wykazuje się skutki obniżenia  górnych 
stawek  podatkowych  są  potrzebne  w  Ministerstwie  Finansów  do  wyliczenia  subwencji. 
Potwierdziła również, że RM nie ustala ich wysokości,  a obniżenie stawek podatkowych np. od 
działalności  gospodarczej  skutkuje  tym,  że  przedsiębiorcy  mogą  zatrudnić  więcej  osób.  Gmina 
otrzymuje wówczas udziały z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych.

Radny Z. Nagórny powiedział, iż wymierną oceną tej sytuacji byłaby analiza ilości miejsc pracy, 
które utworzono dzięki umorzeniom podatkowym.

Skarbnik Miasta zapewniła, że przedstawi takie zestawienie na następnej Sesji RM.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/34/07 Rady Miejskiej w Kamiennej 
Górze z dnia 28 lutego 2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kamienna Góra na 
2007 rok.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta – zał. Nr 9 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,   iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VIII/52/07 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr VI/34/07 Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z dnia 28 lutego 2007 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Kamienna Góra na 2007 rok.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia na terenie miasta Kamiennej Góry poboru 
opłaty  skarbowej  w  drodze  inkasa  oraz  wyznaczenia  inkasentów  i  określenia  wysokości 
wynagrodzenia za inkaso.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta – zał. Nr 10 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,   iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr VIII/53/07 w sprawie  zarządzenia na 
terenie  miasta  Kamiennej  Góry  poboru  opłaty  skarbowej  w  drodze  inkasa  oraz  wyznaczenia 
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.



Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu określającego zasady ustalania 
wysokości  środków  finansowych  przeznaczanych  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli 
zatrudnionych w przedszkolach, szkołach oraz zespołach szkół prowadzonych przez Gminę 
Miejską  Kamienna  Góra  korzystających  z  opieki  zdrowotnej,  rodzaje  świadczeń 
przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich przyznawania.

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pan J. Graczyk – 
zał. Nr 11 do niniejszego protokołu.

Radny J. Gorczyca poinformował, iż Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju proponowała zmianę
w projekcie uchwały, tj. w Rozdziale II pkt 2 zmienić wysokość środków finansowych z 0,3 % na 
0,1 %. Członkowie Komisji uważają, że miasto nie może stale dokładać do subwencji oświatowej
i w związku z tym składa oficjalny wniosek o przedstawioną przez KSBiR zmianę w projekcie 
uchwały.

Radny  H.  Różański poinformował,  że  do  chwili  obecnej  środki  przydzielane  były  w  ramach 
subwencji oświatowej i RM nie miała obowiązku podejmować takich uchwał. Środki te funkcjonują 
od wielu lat i obecnie kiedy ustawodawca nałożył wymóg podjęcia uchwały na radę to powinna się 
ona  kierować  dotychczasowymi  zasadami  udzielania  pomocy.  Mówią  one  o  kwocie  0,3%
z osobowego funduszu płac dla nauczycieli, które przewidziane są przede wszystkim w subwencji 
oświatowej.  Potwierdził,  że  władze  gmin  są  często  zaskakiwane  decyzjami  ustawodawcy
i  że  w  ślad  za  tym  nie  idą  dotacje  dla  tych  zmian.  Z  informacji  uzyskanych  od  Kierownika 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu wynika jednak, że w przypadku przedmiotowej uchwały jest 
mowa o max kwocie 18.000 zł. Przy zaproponowanym udziale 0,1 % kwota ta zmniejszy się do 
6.000 zł. W odniesieniu do ok. 300 nauczycieli w mieście jest to bardzo mała kwota, w związku
z czym zaapelował do radnych o przyjęcie wskaźnika początkowego, tj. 0,3%.

Radny J. Bruździak poparł słowa radnego H. Różańskiego i dodał, iż zdaje sobie sprawę, że są to 
dodatkowe koszta, jednakże zasiłki zdrowotne nie są przyznawane lekkomyślnie. Propozycję BM 
uważa za jak najbardziej zasadną i w przypadku, gdy pieniądze nie zostaną wykorzystane nastąpi 
ich przesunięcie na inny cel. Zauważył, iż nie ma w tym przypadku mowy o zwiększeniu budżetu 
szkół,  a  zmniejszenie  tej  kwoty  trzykrotnie  doprowadzi  do  braku  funduszy  na  pomoc  w  tym 
zakresie.

Radny J. Gorczyca poinformował, iż na początku roku radni mogli zmniejszyć budżet dla szkół
o ok.  200.000 zł.,  czego nie  uczynili.  Uważa,  że  miasto  nie może cały czas dokładać do sfery 
oświatowej w mieście. Dodał, że radna C. Róg na spotkaniu roboczym celnie określiła problem
i poprosił, aby, jeżeli zechce, powtórzyła swoje słowa.

Radna C. Róg wyraziła zdanie, że odpis z funduszu socjalnego w każdej grupie zawodowej, poza 
nauczycielami wynosi 37% /brutto ok. 800 zł. na osobę/. W przypadku tych drugich jest to 110%
i wynosi ok. 2.000 zł. brutto na osobę. Uważa, iż z tego funduszu można przeznaczyć kwotę na 
zapomogi  z  tytułu  leczenia.  Dodała,  iż  przywilejem dla  nauczycieli  jest  również  3-letni  urlop 
płatny. Przekonano ją jednak, że Karta Nauczyciela nakłada w chwili obecnej obowiązek odpisu, 
poza funduszem socjalnym.

W związku z tym, że nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu Przewodnicząca RM zarządziła 
głosowanie wniosku Przewodniczącego KBSiR, w wyniku którego Rada Miejska, przy 7 głosach 
„za”, 6 „przeciw” i 6 „wstrzymujących się” przyjęła wnioskowaną zmianę. Przewodnicząca RM 
poprosiła, aby w Rozdziale II pkt 2 wprowadzić zmianę w zapisie wysokości środków finansowych 
z 0,3 % na 0,1 %.



Następnie  Przewodnicząca  RM zarządziła  głosowanie,  w wyniku  którego  Rada  Miejska,  przy
8 głosach „za”, 7 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr VIII/54/07 w sprawie 
zatwierdzenia  regulaminu  określającego  zasady  ustalania  wysokości  środków  finansowych 
przeznaczanych  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w przedszkolach,  szkołach 
oraz zespołach szkół prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra korzystających z opieki 
zdrowotnej, rodzaje świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich 
przyznawania.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Kazimierza Łatki na działanie 
Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca RM – zał. Nr 12 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż w wyniku głosowania Rada Miejska , przy 15 głosach „za”,
1 „przeciw” i  3 „wstrzymujących  się” podjęła  Uchwałę Nr VIII/55/07 w sprawie  rozpatrzenia 
skargi Pana Kazimierza Łatki na działanie Burmistrza Miasta Kamiennej Góry. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Edmunda Grucy na działalność 
Burmistrza Miasta Kamienna Góra.

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca RM – zał. Nr 13 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż w wyniku głosowania Rada Miejska, przy 14 głosach „za”,
0 „przeciw” i  5 „wstrzymujących  się” podjęła  Uchwałę Nr VIII/56/07 w sprawie  rozpatrzenia 
skargi Pana Edmunda Grucy na działalność Burmistrza Miasta Kamienna Góra.

Ad.  14.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w 
Kamiennej  Górze  do  dokonywania  czynności  w  sprawach  z  zakresu  prawa pracy  wobec 
Burmistrza Miasta Kamienna Góra.

Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący RM – zał. Nr 14 do niniejszego protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż w wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie, tj. przy
19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VIII/57/07 w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady 
Miejskiej  w  Kamiennej  Górze  do  dokonywania  czynności  w sprawach  z  zakresu  prawa  pracy 
wobec Burmistrza Miasta Kamienna Góra.



Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad wynagradzania niektórych pracowników 
samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Miejskiej Kamienna 
Góra.

Projekt  uchwały  wraz  z  2  autopoprawkami  przedstawił  Sekretarz  Miasta  Pan A.  Wileński –
zał. Nr 15 do niniejszego protokołu. Poinformował, iż pierwsza występuje w § 2 pkt 1 /zamiast
760 zł. ma być 715 zł/, a druga w § 3 pkt 1 /zamiast 5,30 zł. ma być 5,45 zł./.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań,  ani uwag do przedstawionego projektu, w związku z czym 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż w wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie, tj. przy
19  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  VIII/58/07 w  sprawie  ustalenia  zasad  wynagradzania 
niektórych  pracowników samorządowych  zatrudnionych  w jednostkach  organizacyjnych  Gminy 
Miejskiej Kamienna Góra.

Ad.  16.  Sprawozdanie  Kierownika  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Kamiennej 
Górze w zakresie realizacji wydatków budżetowych za rok 2006.

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani L. Nowak 
– zał. Nr 16 do niniejszego protokołu.
Poinformowała ponadto o najważniejszych potrzebach ośrodka, tj.:

1. remont drzwi wejściowych do budynku,
2. wymiana instalacji elektrycznej.

o dofinansowanie których będzie się zwracała z prośbą do BM oraz radnych.

Radna Z. Kolat wyraziła zdziwienie faktem oczekiwanej pomocy finansowej na remont drzwi. 
Uważa,  że  przy  budżecie  jakim  dysponuje  ośrodek  powinno  być  to  wykonane  we  własnym 
zakresie.

Ad. 17. Sprawy różne.

Radny R. Ostrowski:
1. Poinformował, iż Komisja Regulaminowa RM na swoim posiedzeniu wypracowała pismo 

dot. lokalu przy ul. Kościuszki. Poprosił Radcę Prawnego o skierowanie go w imieniu RM 
do  Prokuratury  Okręgowej  w  Jeleniej  Górze,  gdyż  Prokuratura  w  Kamiennej  Górze 
umorzyła  postępowanie  w  tej  sprawie,  a  uważa,  że  obecna  RM  powinna  złożyć  takie 
zawiadomienie.

2. Zapytał o możliwość doposażenia placu zabaw przy ul. Piastowskiej?
3. Poinformował,  iż pozostawi bez komentarza wypowiedź radnego Z. Nagórnego, podczas 

ostatniej Sesji RM.

Radca Prawny odpowiedział,  że zapozna się z całością akt. Dodał, że jeżeli jest to stanowisko 
Prokuratury  Rejonowej  odmawiające  wszczęcia  postępowania,  to  wówczas  odwołanie  do 
Prokuratury Okręgowej może nastąpić w ciągu 7 dni, a od Przewodniczącej RM dowiedział się, że 
pismo wpłynęło jesienią ubiegłego roku.

Radny R. Ostrowski zauważył, że jeżeli zachodzi podejrzenie popełnienia przestępstwa, to należy 
o tym powiadomić  Prokuraturę.  W przeciwnym wypadku można  by uznać,  że  radni  godzą  się
z  niegospodarnością  byłego  BM  i  ponownie  poprosił  o  skierowanie  pisma  do  Prokuratury 



Okręgowej w Jeleniej Górze.

Radny H. Różański:
1. Zwrócił  się  do  Przewodniczącej  RM,  aby  na  przyszłość  w  porządku  obrad  punkty 

referowane przez zapraszanych gości znajdowały się na początku.
2. Poprosił  radnych  RM,  którzy  głosowali  za  zmianą  stawki  w  uchwale  dot.  pomocy 

zdrowotnej  dla  nauczycieli  o  identyczną  skuteczność  w  przyszłości  w  sprawach
dot. oszczędności w budżecie miasta. Wyraził opinię, że szukano oszczędności tam, gdzie 
nie powinno się tego robić.

Przewodnicząca  RM poinformowała,  że  z  uwagi  na  charakter  Sesji,  tj.  udzielenie  BM 
absolutorium,  wyjątkowo  sprawozdania  z  działalności  jednostek  podległych  znajdowały  się  na 
końcu porządku obrad. Zawsze punkty takie umieszczane są na początku obrad RM.

Radny J. Gorczyca zapytał, czy w remoncie ul. Towarowej jest ujęty odcinek od ul. Jedwabnej do 
zajezdni PKS?

BM poinformował, iż w tamtym miejscu droga będzie jedynie łatana. Twierdzi, że remont jest tam 
potrzebny,  jednakże  brakuje  środków  finansowych  i  obecnie  na  tą  inwestycję  brakuje  już
ok. 120.000 zł., gdyż wszystkie usługi i materiały drożeją.

Skarbnik Miasta poinformowała, że kwota ta zostanie przeznaczona z rezerwy budżetowej.

Radny B.  Wągrowski odniósł  się  do  przeprowadzonego  w ostatnim czasie  konkursu  ofert  na 
organizację imprez sportowych dla dzieci i młodzieży na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 
Uważa, iż odrzucenie wielu ofert z powodu rzekomych braków formalnych było złośliwością i ma 
nadzieję, że w przyszłości współpraca urzędnika ze społecznikiem będzie polegała na wspólnym 
rozwiązywaniu trudnych problemów.

BM odpowiedział, iż wypowiedź pozostawi bez komentarza.

Radny D. Soja zapytał, czy istnieją już plany zagospodarowania boiska przy ul. Kościuszki /przy 
dawnej SP Nr 3/? 

BM odpowiedział, obecnie przygotowana jest koncepcja zagospodarowania całego placu. Z jednaj 
strony będzie to plac sportowy, a z drugiej strony plac zabaw dla matek z dziećmi. Zostanie do tego 
również dołączona sala gimnastyczna, którą od SP Nr 1 przejmuje miasto.

Radny  G.  Szmajdziński w  nawiązaniu  do  wniosku  KBSiR  zapytał,  czy  jest  możliwość 
zorganizowania spotkania n/t gospodarki wodno -  ściekowej?

BM odpowiedział, że informacja w tej sprawie została już skierowana do Komisji i po powrocie 
delegacji z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska odbędzie się spotkanie z Komisją.

Radny  Z.  Nagórny zwrócił  się  z  prośbą  o  przedstawienie  analizy,  za  rok  ubiegły,  zadań 
inwestycyjnych, tzn. kosztów dokumentacji, ilości przetargów na wykonanie dokumentacji, które 
uległy przedawnieniu i ile pieniędzy miasto na tym straciło.

BM odpowiedział, że radny otrzyma informację na piśmie.



Ad. 20. Zamknięcie Sesji.

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodnicząca  Rady  zamknęła  VIII  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 25 kwietnia 2007 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


